
 

 

Skolebestyrelsesmøde 

referat: Tirsdag den 12. september 2023  

Klokken 17.30-19.30  
Afbud:    Søren M.      Marianne – Jens - Sofie                                                         

Mødeleder:  

1. Godkendelse af referat 

godkendt 

2. Godkendelse af dagsorden 

godkendt 

3. Revision af princip – Klassesammenlægning 

Skolen har medsendt et udkast til et revideret princip, der er tilpasset den praksis, vi reelt 
har fulgt i de senere år. Der tilføjes et punkt omkring en opfordring til at kontaktforældre 
om at tage initiativ til, at forældrene lærer hinanden at kende. 

Forslag: Den sammenlægningsmodel, der handler om at eleverne fra en klasse kan blive 
delt ud på de øvrige klasser, tages ud. Ville den model reelt set komme i spil?  

Beslutning: Denne model tages ud. Skulle der i fremtiden være særlige omstændigheder, 
der gør at andre modeller end at alle klasser blandes, kommer i spil, kan skolebestyrelsen 
dispensere for at princippet ikke følges ift. hvilken sammenlægningsmodel, der anvendes. 

Det reviderede princip udsendes til den samlede skolebestyrelse. Hvis ikke der er 
yderligere kommentarer eller rettelser, anses princippet som vedtaget.  

4. Orientering om byggeri samt orientering/drøftelse af trafik 

Der arbejdes fortsat på at lave ”indkørsel forbudt” på det sidste stykke af Bergendals Alle 
mellem Bøgedals Alle og Thordals Alle om morgenen (medarbejdere undtaget) 
Der er fokus på kommunikation omkring byggeriet. Flemming og Annette kigger på, hvad 
og hvordan vi bedst kan informere forældre om, at byggeriet starter d. 5. okt. 2023.  
Der har også været en del henvendelser på den nye cykelparkering og manglende plads. 
Annette har skrevet ud til forældre, og der arbejdes på at få etableret de manglende 
pladser.  
Det er en god ide, at der både kommunikeres på aula og på skolens facebookside. 



 

 

5. Revision af princip omkring computere til eleverne – drøftelse 

Det er et problem, at Rådkvinden i 2018 gav alle mellemtrins elever Chromebooks. 
Efterhånden som disse maskiner går i stykker, kan vi konstatere at disse ikke erstattes en til 
en af forvaltningen. I sidste skoleår blev ca. 55 ødelagte, men kun 19 blev erstattet af nye. 
Igen i år har vi samme problematik, så kun godt halvdelen af de ødelagte devises, erstattes. 
Men eleverne skal jo have en computer, så der må skolen selv indkøbe. I kommunens 
budget er der lige nu et forslag om at tildele midler – men 7-9 årgang har aldrig været en 
del af denne model. Lige pt har vi 107 udlånte computere i ungeskolen.  

Som det er nu, er det en bombe under skolens økonomi.  

Loven siger, at det skal være gratis at gå i skole – så kan vi ikke forlange, at eleverne i 
ungeskolen skal medbringe egne computere.  

Undervisningen skal være interessant, motiverende og varieret. Hvis der skal bindes 
økonomi til elevcomputere i det omfang, som vi ser lige nu, og tendensen kan stige 
yderligere, så bliver der endnu færre penge til øvrige undervisningsmidler og aktiviteter. 

Skolebestyrelsen kan reelt ikke lave et princip for området, da området er 
underfinansieret, og man ikke ville kunne lave et princip, der ligger indenfor de juridiske 
rammer og samtidig sikrer den nødvendige adgang til computere. 

Skolen skriver det i forvejen ind i høringssvar, og medtager det i de debatter mm., hvor det 
er muligt.  

Der er sandsynligvis en del forældre, som ikke er klar over, hvor meget udlånscomputerne 
presser skolens økonomi. Ville en informationskampagne eller lign. kunne appellere til at 
dem, der kan, medbringer egne computere? – uden at det opleves som et pres. De elever, 
der er i ungeskolen nu, er vant til at der er stillet computere til rådighed og tænker 
sandsynligvis ikke over, at der er forskel på at være på mellemtrin og i ungeskolen ift. 
computertildeling. 

Beslutning: Punktet tages op på et kommende møde. Det kan være en mulighed at 
informere forældrene, at vi ikke kan lave et princip fordi dilemmaet er, som det er.   

6. Planlægning af mødedatoer 

Den 7.11 kl. 17-19 er næste møde. Generelt er formanden udfordret af ” første tirsdag i 
måneden” som mødedag, så vi skal kigge på, om dagen kan ændres fremadrettet. 

7. Meddelelser 
• Elevråd – der er møde inden længe, hvor der vælges formand mm. 

• Skolen herunder:  

1. Personaleomsætning: 2 opsigelser, 2 ansættelser 



 

 

2. Elever: 21 indskrevet, 27 fraflyttet heraf 5 i læseklasse, 9 på efterskole, 3 i 
sportsklasse, fraflyttet skoledistriktet 3. Skolens samlede elevtal: 767 
klassekvotient 24,7 
 

• SFO 

Der er kommet nyt SFO system, som driller lidt. Som det ser ud lige nu, så er der 
295 i SFO og 59 i SFO2.  

• Formanden 

Har været til en del forældremøder. Det har været fint. Der har været lidt omkring 
mobiltelefoner og overgangen imellem skole og sfo. Der er en del bekymring 
omkring trafik både ift. den nye cykelparkering og byggetrafik. Der er fokus på det, 
og der er dialog med byggelederne.  

Der er kommet en henvendelse omkring køleskabe til de ældre klasser. 
Brandreglerne siger at de ikke må stå på gangene. Der er ikke plads i 
klasselokalerne (bl.a. kommer der affaldssortering inde i klasserne) og vi har 
Odenses højeste klassekvotienter. Vi har ikke nogen steder, køleskabene kan stå. 
Det er ikke praktisk muligt. Søren skriver et svar til vedkommende. 

8. Punkter til næste møde 

Computere, planlægning af møderække, ungedidaktik, badning efter idræt, status på at 
forlade skolen (8.-9. årgang) 

9. Evt. 

Medarbejderen efterlyser en drøftelse af bad efter idræt. Der er elever helt nede i 1. klasse, 
der har fået at vide hjemmefra, at de ikke behøver at bade. 

Der er en medarbejder, der gerne vil inviteres til skolebestyrelsesmøde og fortælle omkring 
udfordringer med cykelhjelmsprincippet. 

Medarbejderne ønsker en drøftelse af lejrskoler – om man de økonomiske rammer taget i 
betragtning evt. kan tænke det anderledes end fx en tur til København 

OBS medarbejdernes dag den 5. oktober – Søren og Anja vil kunne gøre noget om morgenen 
og tager teten på det. 
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